
Vrachtwagenverbod Doetinchem Noord 

Het college heeft de gemeenteraad gevraagd om het besluit voor het invoeren van 
een vrachtwagenverbod in Doetinchem Noord te herzien. Het vrachtwagenverbod 
maakt deel uit van het Verkeersplan Noord dat in 2010 unaniem door de gemeente-
raad is vastgesteld. Hieraan ging intensief overleg met inwoners en andere belang-
hebbenden vooraf. Dit overleg werd zelfs positief beoordeeld door de rekenkamer in 
een onderzoeksrapport naar de inzet van burgerparticipatie. Tijdens de raads-
vergadering van 7 maart heeft GroenLinks een exemplaar van dit onderzoeksrapport te 
leen aangeboden aan het college dat zijn eigen exemplaar schijnbaar is kwijtgeraakt. 
Waarom zou het betrekken van de inwoners bij de uitwerking van het vrachtwagen 
verbod anders ineens achterwege gebleven zijn? De inwoners van Doetinchem Noord 
hadden juist oplossingen aangedragen voor de problemen die worden geschetst bij het 
invoeren van het vrachtwagenverbod. Zij gaven aan dat het gaat om een verbod van 
enkele uren per dag op het tijdstip dat scholieren naar school en weer naar huis fietsen. 
Het vrachtverkeer zou op die tijdstippen hooguit vijf minuten moeten omrijden.  
GroenLinks is niet onder de indruk van de argumenten die door het college werden 
gegeven om het vrachtwagenverbod te herzien. Omdat wat ons betreft de 
zogenaamde problemen in goed overleg gemakkelijk zijn op te lossen, hebben we een 
amendement ingediend. Daarin werd het college opgedragen om samen met de 
gemeente Bronckhorst en de provincie tot een oplossing te komen waardoor het 
vrachtwagenverbod toch kan worden ingevoerd. Helaas ging een meerderheid van de 
raad mee met het college en kwam daarmee terug op het besluit uit 2010. Dit ten koste 
van de leefbaarheid en veiligheid van scholieren en bewoners in Doetinchem Noord. 

 

 

 

 

 

Menselijk beleid 

De komende jaren worden er belangrijke 
taken binnen het sociaal domein over-
geheveld van het rijk naar gemeenten: de 
Participatiewet, de Jeugdzorg en de 
Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten. In al 
deze gevallen worden gemeenten eindverant-
woordelijk voor de realisatie en de financiën. 
Dat biedt kansen, omdat gemeenten meer 
zicht hebben op de concrete problematiek 
en kunnen zorgen voor een integrale aanpak. 
Om het mogelijk te maken om een aantal 
onderdelen regionaal op te pakken, hebben 
gemeenten uit de Achterhoek gezamenlijk 
kaders opgesteld voor het sociaal domein. 
Deze werden behandeld tijdens de raads-
vergadering van 7 maart. Ze vormen een 
uitgangspunt, maar hoe ze worden uitge-
werkt is veel belangrijker. Daarom wil de 
GroenLinks-fractie dat de raad bij elke stap in 
de uitwerking van deze kaders wordt 
betrokken. Waar we moeite mee hebben is 
het uitgangspunt dat de uitvoering van de 
taken budgetneutraal moet gebeuren. Dat 
geeft aan dat het uiteindelijk toch alleen om 
één ding draait: geld! We weten dat dit 
kabinet taken uit het sociaal domein wil 
overhevelen met een ongekende korting op 
het budget. Bij GroenLinks gaat het gelukkig, 
in tegenstelling tot het kabinet,  in de eerste 
plaats om mensen! 
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Zorgen voor goede jeugdzorg 

Nu de Jeugdzorg onder de 
verantwoordelijkheid van gemeenten 
komt te vallen, krijgen gemeenten de 
kans om de zorg voor onze jeugd 
herkenbaarder, dichterbij en minder 
bureaucratisch te organiseren. Dat 
vraagt wel om een omschakeling in 
denken en doen. De nieuwe aanpak 
staat omschreven in het ‘Functioneel 
Ontwerp Transformatie Jeugdzorg 
Achterhoek’. Een belangrijke rol is 
daarbij weggelegd voor de buurt-
coaches. Deze generalisten komen in 
een organisatievorm los van de 
belanghebbende zorgverstrekkers te 
werken. De cruciale vraag is echter 
welke rol de gemeente hierbij gaat 
spelen. GroenLinks vindt dat de 
generalisten niet in een afhankelijke 
positie moeten komen van de 
gemeente. Tijdens de raads-
vergadering hebben we daarom een 
motie ingediend waarin het college 
werd opgedragen om de organisatie-
vorm voor de generalisten buiten de 
gemeentelijke organisatie te plaatsen. 
De gemeentelijke rol is dan beperkt 
tot het voeren van de regie en het 
houden van toezicht en laat de 

uitvoering bij de deskundigen. We gaan 
anders weer regels voor de uitvoering 
opstellen en uitzonderingen daarop en 
uiteindelijk doen we dan weer hetzelfde 
waar de landelijke overheid juist van af 
wil. 
We proefden dat een meerderheid van de 
overige fracties in ieder geval onze 
overwegingen deelden, maar zich pas wil 
uitspreken wanneer het college in 
september met een uitwerkingsplan komt.  
Omdat er nog geen voorkeur is 
uitgesproken hebben we onze motie aan-
gehouden zodat we deze zo nodig in 
september alsnog kunnen indienen.  
Daarmee bleef voor onze fractie nog één 
knelpunt over: de randvoorwaarde dat de 
transformatie van de jeugdzorg voor de 
gemeenten budgetneutraal moet worden 
uitgevoerd. Samen met een meerderheid 
van de raad hebben we een amendement 
van de SP gesteund waardoor die rand-
voorwaarde wordt losgelaten wanneer de 
kwaliteit van de jeugdzorg in het geding 
komt. Het kan niet zo zijn dat kwetsbare 
kinderen en jongeren moeten lijden onder 
de bezuiniging van het kabinet. 

Strenger straffen 

In maart gaf het college door middel van 
een raadsvoorstel uitvoering aan een 
nieuwe rijkswet. In deze wet worden de 
handhaving en sancties binnen de sociale 
zekerheid- en arbeidswetgeving aan-
gescherpt. De fractie van GroenLinks heeft 
tegen dit voorstel gestemd. Uiteraard 
vinden ook wij dat fraude niet mag lonen 
en daarom aangepakt moet worden. Er 
bestaat echter een groot verschil tussen 
frauderen en onbedoeld in gebreke 
blijven. Door de nieuwe wetgeving krijgen 
mensen die zijn vastgelopen in het 
systeem van regels en bureaucratie  
meteen een boete opgelegd. Hierbij wordt 
geen rekening gehouden met de oorzaak 
van het in gebreke blijven en de gevolgen 
van de sanctie. 
In het raadsvoorstel wordt aangegeven 
dat er voor de gemeente geen financiële 
gevolgen zijn bij invoering van deze 
nieuwe wet. Bij navraag in de beeld-
vormende raadsvergadering bleek echter 
dat hier wel degelijk een bezuinigings-
opdracht van het rijk achter zit. Als de 
gemeente dus geen boetes oplegt korten 



Verkeer voetgangersgebied 

Het publiek dat de binnenstad van Doetinchem bezoekt ondervindt in toenemende 

mate hinder van bestelbussen en vrachtwagens in het voetgangersgebied. In een 

verordening uit 1999 zijn venstertijden opgenomen waarbinnen leveranciers winkels 

in de binnenstad mogen bevoorraden. Wel kunnen er ontheffingen worden verstrekt 

aan bedrijven en bewoners om buiten de geldende venstertijden het voetgangers-

gebied in te mogen rijden. Om de toename van (vracht)autoverkeer buiten deze 

venstertijden terug te dringen, stelde het college een nieuwe verordening met aan-

gescherpte regels voor. De fractie van GroenLinks ziet deze verordening als een stap 

in de juiste richting, mits de regels ook voldoende zullen worden gehandhaafd. 

Wanneer de nieuwe regels niet leiden tot minder verkeer in het voetgangersgebied 

wil het college overgaan tot het fysiek afsluiten van de toegangswegen met dynamisch 

beweegbare palen en het plaatsen van camera's. Gezien het grote aantal in- en 

uitgangen van het centrum is dat volgens het college een zeer kostbare aangelegen-

heid. De fractie van GroenLinks ziet de échte oplossing in stadsdistributie. Grote en 

vervuilende vrachtwagens komen dan helemaal niet meer in de binnenstad maar 

lossen op een overslagpunt op één van de bedrijventerreinen. Kleinere elektrische 

wagens zorgen vervolgens voor bevoorrading van de winkels in de binnenstad. 
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we onszelf. Voor de GroenLinks-fractie is 
het meer dan duidelijk dat het karakter 
van deze wet doorschiet. Het gaat niet 
meer om corrigeren maar om afstraffen! 
En het realiseren van bezuinigingen over 
de ruggen van mensen met een laag 
inkomen … op dergelijk beleid zou een 
straf moeten staan! 

Werk in de regio 

In de raadsvergadering van 27 maart 
diende de PvdA-fractie een motie in die 
het college opdroeg zijn best te doen om 
gevangenis de Kruisberg open te houden. 
De overweging hierachter was dat sluiting 
van de Kruisberg ervoor zorgt dat er tien-
tallen banen verdwijnen in de regio. De 
VVD-fractie steunde deze motie. Wij 
hebben de beide fracties erop moeten 
wijzen dat sluiting van de Kruisberg, maar 
ook van andere gevangenissen en tbs-
klinieken, het gevolg is van het beleid van 
diezelfde PvdA en VVD. De regering moet 
bezuinigen en dat gaat gepaard met het 
verlies van werkgelegenheid. Ook lokaal 
moet je voor het verhaal van je partij 
staan. Je kunt niet naar andere regio’s 
gaan wijzen waar de pijn dan maar 
geleden moet worden. 
Opvallend was ook dat de motie veel 
minder ver ging dan een al eerder 
opgestarte lobby van vier Gelderse 
burgemeesters. Deze lobby richt zich, 
behalve op het werkgelegenheidsaspect 
voor alle gevangenissen in de regio,  ook 
in het algemeen op het verdwijnen van 
steeds meer overheidsvoorzieningen 
richting het westen. De GroenLinks fractie 
vond, net als de meerderheid van de 
fracties, de motie in deze vorm dan ook 
ontoereikend. Na overleg tussen alle 
fracties werd er een motie opgesteld 
waarin de vier burgemeesters worden 
gesteund in hun lobby in Den Haag.     
We vragen ons nu wel af met welke motie 
de PvdA en VVD komen wanneer er ten 
gevolge van het regeerakkoord honderden 
mensen in de regio hun baan verliezen 
door de bezuinigingen in de zorg. 

Krimpkramp 

Het college durft nu ook het woord 
‘krimp’ te hanteren, terwijl dat tot nu toe 
angstvallig werd vermeden. De fractie van 
GroenLinks heeft de krimp altijd als een 
uitdaging en een kans in het verbeteren 
van de leefbaarheid gezien. Het college 
zag het alleen als iets negatiefs; vooral 
wanneer er moest worden aangetoond 
waarom er nog extra woningen en asfalt 
nodig zouden zijn. Er werd dan altijd een  
achterhaald, positief groeiscenario  
opgesteld. Bij de lobby tegen het sluiten 
van de gevangenissen in de regio bleek  

 
dat Den Haag krimpregio's zoveel mogelijk 
ontziet. Alleen omdat het college beseft  
dat het blijven vermijden van het woord 
krimp (opnieuw) financiële gevolgen kan 
hebben, wordt het beestje nu wel bij de 
naam genoemd. De vraag is wel wat het 
hardst krimpt: de bevolking of de 
geloofwaardigheid van het college? 

Coffeeshopbeleid 

Afgelopen december heeft de 
gemeenteraad tijdens de raads-
vergadering 2,5 uur gesoebat over het 
coffeeshopbeleid. Het college stelde voor 
om het maximale aantal coffeeshops te 
wijzigen van drie naar twee. De fractie 
van GroenLinks diende een amendement 
in waarin het maximale aantal coffee-
shops ongewijzigd blijft. In het verleden is 
met gemeenten in de regio afgesproken 
dat de gemeente Doetinchem, ook wat 
coffeeshops betreft, een centrumfunctie 
vervult en de omliggende gemeenten een 
nullijn zouden hanteren. Er zijn door het 
college geen overtuigende argumenten 
aangedragen om het maximale aantal nu 
te wijzigen. Dit wil overigens niet zeggen 
dat er volgens ons ook drie coffeeshops in 
Doetinchem moeten komen. Verder 
bepaalde ons amendement dat de 
vestiging van een coffeeshop in een 
woonwijk wordt uitgesloten. Ook komt 
de ingezeteneneis te vervallen voor 
iedereen die een geldig identiteitsbewijs 
kan tonen waardoor de coffeeshops ook 
toegankelijk blijven voor mensen die niet 
in onze gemeente wonen. Een 
meerderheid van de raad stemde voor ons 
amendement. Andere amendementen 
haalden het niet. Reden voor de SP en D66 
om niet in te stemmen met het 
geamendeerde voorstel, waardoor het  

 

hele voorstel uiteindelijk werd verworpen. 
Er bleef alleen een aangenomen motie  
van de SP over. In deze motie, gesteund 
door GroenLinks, wordt het college 
opgedragen de mogelijkheden te 
onderzoeken om gereguleerde 
cannabisteelt binnen de gemeente 
Doetinchem te starten. 
Vervolgens heeft de burgemeester, als 
portefeuillehouder openbare orde, naar 
aanleiding van de gevoerde discussie een 
kaderbrief opgesteld op basis waarvan hij 
wil gaan handhaven. Dit vond de raad 
echter niet de juiste volgorde. Het 
oorspronkelijke voorstel en de kaderbrief 
werden dus opnieuw geagendeerd voor 
de raadsvergadering van 28 januari. Daar 
hebben we opnieuw een amendement 
met dezelfde strekking als die van 
december ingediend, dit keer samen met 
de fracties van de SP, de PvdA en D66. Het 
amendement werd wederom aange-
nomen en gelukkig stemden de SP en D66 
nu wel in met het geamendeerde voorstel.    
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